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Dagsorden for det åbne møde: 
 

Pkt. 01  Godkendelse af dagsordenen 
Pkt. 02    Formandens beretning 

Økonomisager 
 
Pkt. 03 Balancer 
 
Generelle sager 
 
Pkt. 04 Indkaldelse af Fritidsinspektør 
Pkt. 05 Ansøgning ”Jappa” 
Pkt. 06 Farligt og ikke farligt affald 
Pkt. 07 Høring om rensdyrjagt og moskusjagt 2016/2017 
Pkt. 08    Kangerlussuaq 75 års jubilæum 

Orienteringssager 
 
Punkt 09 Eventuelt 
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Mødet startede kl. 13:02 

 

Deltagere: 

Siumut 
 
Knud Olsen 
Astrid Bro 
 
Kattusseqatigiiit 
 
Nini Frydkjær Holstebro 
 

Fraværende med afbud: 

 

Fraværende uden afbud: 
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Pkt. 01  Godkendelse af dagsordenen 

 

Afgørelse 

 
Dagsorden godkendt. 
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Pkt. 02  Formandens beretning 

 
1) 
Formanden orienterer, at fangerne har henvendt sig til ham i forbindelse med miletærets øvelser her 
i Kangerlussuaq. De har i deres henvendelse klaget over, at det er kælvningsperiode, og at 
øvelsesområdet er i rensdyr området. Formanden har svaret med, at kommunen ikke har givet 
tilladelse til miletærets øvelse, men at det er hjemmestyret der har givet tilladelsen.  
 
2) 
Mittarfeqarfiit sørger for vandforsyning til hundeejere med vandtank i områder med hundehold, 
som kommunen betaler. Nævnte endvidere at Mittarfeqarfiit umiddelbart kan stoppe 
vandforsyningen, pga. de alt for meget beskidte vandtanke.  Forslog samtidigt, at der bør opsættes 
en stor tank i midten området, som alle kan hente vand fra, i stedet for at man har en vandtank for 
sig.  Dette medtages til næste møde.  
 
3) 
Formanden orienterer, at man har gjort havnen klar til den første turistskib, der ankommer med 
turister den 31. maj 2016. 
 

Afgørelse: 

 

Taget til efterretning 
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Pkt. 03 Balancer 

 

Regelgrundlag: 

Kasse- og regskabsregulativ for Qeqqata Kommunia 

Bilag: Balance maj 2016 

 

Indstilling: 

  Administrationen indstiller, at medlemmerne tager punktet til efterretning. 

 

Afgørelse: 

  Taget til efterretning. 
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Pkt. 04 Forespørgsel omkring fritidsinspektør stillingen og dets arbejdsopgaver. 

Fritidsinspektøren er indkaldt. 

J nr: 

Baggrund: 

Samtlige bygdebestyrelse har indkaldt fritidsinspektør Kuka Hoffmann med henblik på 

redegørelse omkring hans arbejdsopgaver, samt hvad der er af planer til nationaldagen. 

Formanden for bygdebestyrelsen Knud Olsen godkender dagsordenen.  

Faktiske forhold: 

 Fritidsinspektøren nævnte, at han bliver aflønnet med 11 timer pr. uge, men bruger flere 

timer, idet han tager de mange forebyggelsessager. Der blev spurgt, om han har behov 

for hjælp fra bygdebestyrelsen, hvor fritidsinspektøren svarede med ønske, at han selv 

kan udføre sine arbejdsopgaver, men om det er muligt at undersøge ansættelse af en 

forebyggelseskonsulent evt. på deltid, da han ved, at en socialrådgiver i 

administrationen også arbejder som forebyggelseskonsulent.  Men vedkommende har i 

forvejen mange opgaver indenfor det sociale område, og har derudover derfor ikke tid 

til alt forebyggelsesarbejde.  Fritidsinspektøren har af den grund ellers aflastet 

socialrådgiveren, men idet denne ikke får løn for det, ønsker denne ellers, at der 

ansættes en forebyggelseskonsulent i Kangerlussuaq med over 500 borgere, da andre 

bygder i Qeqqata Kommunia har den stilling, og nævnte endvidere, at han er rede til at 

indsamle underskrifter fra borgerne.  

 Vedkommende fremviste ligeledes sine meget flotte planer til nationaldagen, hvor han 

har taget udgangspunkt i vort kultur samt børnenes år 2016.  Vedkommende vil 

fremkomme med planen for dagen, når den engang er udfærdiget.  

 
Indstilling 

Administrationen indstiller, at bygdebestyrelsen første og fremmest skal undersøge 
forskellige sager, før der fremsendes en indstilling til kommunalbestyrelsen mht. 
forebyggelseskonsulent stillingen.  

   
Afgørelse: 

Der er ikke taget afgørelse, og sagen tages op igen til næste møde.  
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Pkt. 05 Ansøgning til forestillingen “Jappa”  

J nr: 

Baggrund: 

Forebyggelseskonsulentens og Fritidsinspektørens ansøgning pr. brev om tilskud til 

forestillingen "Jappa" med værdi på kr. 18.850,00 er fremsendt. Formanden for 

bygdebestyrelse Knud Olsen godkender punktet til dagsorden.  

Faktiske forhold: 

 Ansøgte aktiviteter for børn og tilskud for resten af året, og som er godkendt, menes 

midlertidigt at være nok for resten af året, idet man også allerede ved, at 

Fritidsinspektøren også har forskellige planer for børnenes år 2016.   

 
Afgørelse 

Der gives afslag til ansøgningen. 
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Pkt. 06 Farligt og ikke farligt affald. 

J nr: 

Baggrund: 

 Bygdebestyrelsesmedlem Nini Holstebro Frydekjær har fremsat forslaget til 

dagsordenen: Der er i Kangerlussuaq opstillet tre forskellige containere til glas, dåser og 

til farligt affald (batterier, mindre maskiner, pærer m.m.) i to områder (ved butikken, 

samt Ani Butik). Formanden for bygdebestyrelsen Knud Olsen godkender dagsordenen.  

Faktiske forhold: 

 

Ingeniøren Fritz Baumann Petersen blev indkaldt under det sidste møde, da 

affaldsområdet i Kangerlussuaq blev drøftet, da man gerne ville vide mere om de 

affaldscontainere, der er blevet opstillet af kommunen, og hvem der sørger for 

tømningen af disse. 

Fritz forklarede lidt om, at det er Selvstyret der har ansvaret for renovationen i 

Kangerlussuaq, og at disse affaldscontainere er opstillet efter forhandling og 

samarbejde.  Nævner, at det er Mittarfeqarfiit der har ansvaret for tømning af disse, hvor 

de indsamlede batterier videresendes til Danmark i samarbejde med kommunen, som 

ligeledes selv afholder for forsendelsen.  Men, at det er Mittarfeqarfiit der har ansvaret 

for andet affald. 

 

Indstilling 
 
  Ingeniøren foreslog, at han vil rette henvendelse til Mittarfeqarfiit for at bede dem 

snarest om at tømme containerne, hvilket administrationen anbefaler. 
 

Afgørelse 
 

Der er ikke taget afgørelse, og sagen drøftes igen til næst kommende møde.  
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Pkt 07 Høring 

J nr.: 

Baggrund: 

 Fiskeri og jagtkonsulent Otto Berthelsen i Qeqqata Kommunia Sisimiut har pr. mail 

fremsendt høring til bygdebestyrelsen om jagtperioder i 2016/2017. Formanden for 

bygdebestyrelsen Knud Olsen godkender dagsordenen.  

 
Faktiske forhold: 

 Skrivelsen af høringen fra Selvstyret og fiskeri og jagtkonsulent Otto Berthelsen om 

rensdyrjagt og moskusjagt 2016/2017 blev drøftet.   

Indstilling 
 
  Administrationen indstiller, at svarbrevet må videresendes til Selvstyret gennem Otto 

Berthelsen. 
 

 Afgørelse 
 
  Det blev besluttet, at der til høringen besvares tre punkter, og at der udarbejdes en 

skrivelse. 
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Pkt. 08 Kangerlussuaq 75 års jubilæum 

J nr.: 

Baggrund: 

De tre medlemmer af bygdebestyrelsen har rettet en skriftlig forespørgsel til direktionen 
i Sisimiut om, hvorvidt der tiltænkes at markere Kangerlussuaqs 75 års jubilæum i 
oktober 2016. Formanden for bygdebestyrelsen Knud Olsen godkender forslaget. 
 

Faktiske forhold: 
 
  Svarbrev fra Stabschefen og kommunaldirektøren blev fremlagt til bygdebestyrelsen, 

hvori det blev meddelt, at man fra Sisimiut for nuværende ingen planer har, da 
Kangerlussuaqs 70 års jubilæum blev markeret for 5 år siden, og at markeringer af 
jubilæer hvert 5. år anses for ofte, og orienterer, at der generelt afholdes jubilæum hver 
25 år. Kommunaldirektøren nævnte desuden, at bygdebestyrelsen har mulighed for at 
markere dagen hvis de ønsker det, og at udgifterne kan dækkes gennem konto 18. 

 
 
Afgørelse 
 

  Sagen drøftes til næst kommende møde. 
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Pkt. 09 Eventuelt 

 

1) Administrationen orienterer, at bygdebestyrelsen er indbudt til opførelsen af tre nye huse 

den 27. maj kl 15:00. 

2) Kontorlærling Mariane Nielsen Lyberth er snart færdig med sin lærling ophold, 

Bygdebestyrelsen blev orienteret, at der den 27. juni afholdes reception. 

3) Der blev forespurgt om personaleforhold i børnehaven i Kangerlussuaq, men der var ingen 

større bemærkning dertil. 

4) Formanden orienterer, at han holder ferie fra 20 juni - til 10 juli, hvor han det meste af tiden 

vil være her i Kangerlussuaq, og fremkom med ønske om udsættelse af næste møde den 29 

juni, som fra medlemmerne blev godkendt, næste møde afholdes således den 27. juli 2016 

kl. 13:00 

5) Sidste frist til stillingsopslag til administrationschef er fastsat til den 7. juni 2016, og 

administrationen har orienteret bygdebestyrelsen, at, eftersom der tilkommer ansøgninger 

fra fastboende her i Kangerlussuaq, må det forventes, at ansættelsen først kan ske i 

juli/august. Det blev nævnt, at administrationen har kørt tilfredsstillende gennem godt 

samarbejde, indtil der bliver ansat en leder. 

 

 

 

Mødet sluttede kl 15:54 


